
 

 

Beslutningsprotokol nr. 5 

 
Dato: 08.05.2024 KL. 10.00-13.00 Sted: Rådhuset 

 
Deltagere: Seniorrådet, Signe Lunn Walls 
Fraværende: Svend Kongsted, Søren P. Jensen 
Referent: Michela Jørgensen 

 
 

DAGSORDEN 

1. Godkendelse af dagsorden 

2. Godkendelse af referat 

3. Orientering fra Signe 

• Royal Run 

• Information om lederstillinger  

• Seniorrådets forespørgsel om nemtilmeld  

4. Sager fra Senior- og Socialudvalget 

• Frivilligfesten 2024 

• Implementering af ny kvalitetsstandard for kommunale 

forebyggelsestilbud til borgere med kronisk sygdom 

• Kvalitetsstandarder Senior og Sundhed 

• Bemyndigelse af værgemålssager, senior 

• Godkendelse af vedtægter Tavlhøj 

• Ny budgettildelingsmodel på plejehjemsområdet 

• Tilsyn af hjemmepleje 2024 

• Ældrereformens hovedpunkter 

5. Dialogmøde med Senior- og Socialudvalget 

6. Plejehjemsråd 

7. Status Senior Nyt og Seniorrådets Facebook side v/Flemming og Søren 

8. Nyt fra Rådets medlemmer 

9. Senere indkomne sager 

10. Eventuelt 

11. Kommende emner  

SENIORRÅDET 
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REFERAT 
 
1. Godkendelse af dagsorden 

Godkendt uden yderligere bemærkninger.  

 

2. Godkendelse af referat 
Referatet blev godkendt uden yderligere bemærkninger. 

 

3. Orientering fra Signe 
• Royal Run: På dagen deltager Ældreministeren på one-mile-ruten  

• Information om lederstillinger:  

• Helle Andersen fra Træning og Forebyggelse har fået nyt 

arbejde. Der slås en stilling op på en ny leder og ny teamleder 

pr. 1. august.  

• Marianne Brøndserud er stoppet på Othello, og Eva Ahm 

Holberg er konstitueret leder.  

• Seniorrådets forespørgsel om nemtilmeld – Seniorrådet ønsker ikke at 

gå videre med nemtilmeld. 

• Ansættelse af ny Brobygger til Fællesskaber pr. 3. juni 

• Ny politik for Kultur, Idræt og Oplevelser. Seniorrådet kan bl.a. indgive 

input via spørgeskema eller borgermøde d. 13. maj 

 
4. Sager fra Senior- og Socialudvalget 

• Frivilligfesten 2024 og uddeling af Ildsjæleprisen  

• Carsten deltager i dommerkomiteen  

• Implementering af ny kvalitetsstandard for kommunale 

forebyggelsestilbud til borgere med kronisk sygdom 

• Signe gennemgik oplæg. 

• Den nye standard medfører en styrkelse af særligt tre 

indsatser: åbne sundhedssamtaler, ernæringsindsats 

(vægttabstilbud), og forebyggende samtale om alkohol.  

• Kvalitetsstandarder Senior og Sundhed 
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• Bemyndigelse af værgemålssager, senior 

• Værgemålssager skal fremadrettet både kunne godkendes 

under senior-området og social-området 

• Godkendelse af vedtægter Tavlhøj 

• Tavlhøj går fra at have et brugerråd til at have en 

aktivitetsforening og en husbestyrelse  

• Ny budgettildelingsmodel på plejehjemsområdet 

• Signe gennemgik oplæg. Administrativ budgettildelingsmodel 

på plejehjemsområdet, så der opnås bedre gennemsigtighed 

og ensartethed plejehjemmene imellem.  

• Tilsyn af hjemmepleje 2024 

• BDO lavede tilsyn af hjemmeplejen i februar. Det er første 

gang, at BDO har stået for disse tilsyn, og det opleves positivt 

ift. læring.  

• Signe gennemgik oplæg. Der vil være særligt fokus på 

temaerne omkring dokumentation og kompetenceudvikling. 

Lederne er i gang med handleplaner.  

• Man skal huske, at tilsynene er et øjebliksbillede   

• Ældrereformens hovedpunkter 

• Signe gennemgik oplæg over hovedtrækkene i reformen.  

• Man afventer spændt den konkrete lovgivning og udmøntning. 

Når den foreligger, så vil Seniorrådet hører mere om den 

konkrete udmøntning i Fredericia.  

 
5. Dialogmøde med Senior- og Socialudvalget 

• Seniorrådet ønsker bl.a. at arbejde videre med ideen om gratis 

offentlig transport for pensionister  

• Dialogmøde igen i september  

 
6. Plejehjemsråd 

• Hybyhus: Intet nyt. 

• Othello: Intet nyt.  
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• Rosenlunden: Der har været første møde i plejehjemsrådet d. 6. maj. 

Eden Alternative er begyndt at blive implementeret. Der blev snakket 

om gaver frem for blomster til beboerne på fødselsdage. De sidste 

penge fra hjemliggørelsespuljen skal bl.a. gå til at forbedre 

udemiljøerne. Der afholdes pårørendedag d. 10. juni, hvorefter man 

håber at kunne etablere en frivilliggruppe. Der afholdes fremadrettet 4 

møder om året.  

• Øster Elkjær: Plejehjemsråd næste tirsdag d. 14. maj 

• Madsbyhus:  

• Stævnhøj:  

 

7. Status Senior Nyt og Seniorrådets Facebook side v/Flemming og Søren 

• Senior Nyt: Bladet er udkommet. Flemming indkalder til møde omkring 

den næste udgivelse.  

• Facebook: Der kommer løbende opslag. Der er nysgerrighed omkring, 

om opslagene på siden kommer ud til flere borgere end tidligere.  

 

8. Nyt fra Rådets medlemmer 
9. Senere indkomne sager 
10. Eventuelt 
11. Kommende emner  
 

 


